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Protokół Nr 31 

z obrad trzydziestej Pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.02.2017r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Lustrzanej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:30 – do godz. 15:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U.  2016r.poz. 

446/ 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

4. Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

5. Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku  - Ewa Pirzgalska 

6. Przedstawiciel Komórki Promocji UM w Więcborku  - Katarzyna Włodarczak 

7. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

8. Sołtys Sołectwa Lubcza      - Małgorzata Fifielska 

9. Sołtys Sołectwa Jeleń      - Regina Łaznowska 

10. Sołtys Sołectwa Górowatki     - Elżbieta Szefer 

11. Sołtys Sołectwa Dalkowo     - Irena Śpica 

12. Sołtys Sołectwa Wymysłowo     - Sławomir Helt 

13. Sołtys Sołectwa Frydrychowo     - Ludwig Posieczek 

14. Sołtys Sołectwa Pęperzyn     - Stanisław Schwartz 

15. Sołtys Sołectwa Zabartowo     - Piotr Szyling 

16. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

17. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

18. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Paweł Szydeł 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2016. 

8. Przyjęcie informacji dotyczącej kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2016 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2017. 

9. Informacja Burmistrza Więcborka dotycząca funkcjonowania „Programu 

Odpracowywania Zadłużenia z Tytułu Czynszów oraz innych opłat za Używanie Lokalu 

Komunalnego Gminy Więcbork”. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej na terenie gminy 

Więcbork na lata 2017-2018. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje 

16. Zakończenie. 

  

Do powyższego porządku obrad na wniosek Burmistrza Więcborka Przewodnicząca RM 

wprowadziła następujące zmiany: 

 jako punkt siódmy wprowadzono punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 

odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa w uchwale  

Nr XXX/227/17 Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Burmistrza Więcborka, 

 punkt dwunasty zgodnie z powyższym przyjmuje dalszą numerację i  w miejsce podjęcia 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

wprowadzony zostaje punkt: „podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Sępoleńskiego”. 
 

  
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXX sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 15 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami.  

 

8.04.2017r. – wraz z Wiceprzewodniczącą RM p. Anną Łańska, Przewodnicząca RM wzięła 

udział w otwarciu wystawy fotografii i rysunku p. Magdaleny Bykowskiej( miejsce: Miejsko-

Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku). Wiceprzewodnicząca RM tego dnia uczestniczyła 

również w wystawie Stołów Wielkanocnych w Płociczu. 

 

13.04.2017r. – udział w Śniadaniu Wielkanocnym w Środowiskowym Domu Samopomocy  

w Więcborku. 

 

20.04.2017r. – udział Przewodniczącej RM oraz Wiceprzewodniczącej RM w promocji 

książki p. Ryszarda Kałaczyńskiego i p. Racheli Berkowskiej (miejsce Miejsko-Gminna 

Biblioteka Publiczna w Więcborku). 

 

21.04.2017r. – Wiceprzewodnicząca RM wzięła udział w otwarciu wystawy fotograficznej  

p. Jowity Niemczyk (miejsce Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Więcborku). 

 

23.04.2017r. – Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyła w Powiatowych Tragach Ogrodniczo-

Rolniczych. 

 

25.04.2017r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu oraz  

Oświaty, Kultury i Sportu. Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyła tego dnia w spotkaniu  

w spotkaniu z właścicielami ośrodków wypoczynkowych oraz gospodarstw 

agroturystycznych z terenu Gminy Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK  

w Więcborku) 

26.04.2017r. – udział w Gminnym Konkursie Recytatorskim klas I-III w Szkole Podstawowej 

w Zakrzewku. 

 

Ponadto w przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM uczestniczyła w załatwianiu 

bieżących spraw dotyczących funkcjonowania Rady Miejskiej oraz biura RM. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

29.03.2017r. - udział w pożegnaniu i podziękowaniu Panu Ignacemu Waszakowi za 61-letnią 

działalność w orkiestrze dętej w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska w MGOK  

w Więcborku) 

30.03.2017r. – udział w zebraniu sołectwa Zabartowo (miejsce: świetlica wiejska  

w Zabartowie) 

31.03.2017r. – udział w debacie „Czy miasto Więcbork jest ważnym ośrodkiem turystycznym  

w województwie kujawsko-pomorskim?” – przygotowanej przez uczniów Gimnazjum  

im. Polskich Noblistów w Więcborku (miejsce: Gimnazjum Więcbork) 

4.04.2017r. - udział w promocji książki Ryszarda Kałaczyńskiego i Racheli Berkowskiej 

„Wytrwać w biegu” ( miejsce: księgarnia BOOK BOOK w Sopocie). W księgarni zostawione 
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zostały materiały promocyjne Gminy Więcbork, które będą dołączane do sprzedawanej 

książki. 

5.04.2017r. - spotkanie z Dyrektorem Rejonu Oświetleniowego Bydgoszcz, Enea Oświetlenie 

Panem Dariuszem Boczkowskim. Poruszane na spotkaniu tematy dotyczyły: spraw bieżących 

oraz budowy punktów świetlnych wzdłuż ulicy Gdańskiej w Więcborku (miejsce: gabinet 

Burmistrza). Ponadto w tym dniu Burmistrz spotkał się  z rodzicami i Gronem 

Pedagogicznym Zespołu Szkół w Sypniewie (miejsce: ZS w Sypniewie)  

6.04.2017r. - udział w akcji sadzenia lasu pn. „1000 drzew na minutę” (miejsce: Nadleśnictwo 

Runowo Krajeńskie) 

8.04.2017r. – udział w prezentacji Powiatowych Stołów Wielkanocnych (miejsce: Dom 

Kultury w Płociczu) oraz w wernisażu rysunku i fotografii Pani Magdaleny Bykowskiej 

(MGOK w Więcborku). Jest znakomita promocja twórczości mieszkańców naszej Gminy 

10.04.2017r. – udział w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, na której podjęto uchwałę dot. 

przekazania ZSCKR w Sypniewie Ministerstwu Rolnictwa i Rozwoju Wsi  (miejsce: sala im. 

Lucjana Prądzyńskiego Urzędu Miejskiego w Sępólnie Krajeńskim). 

11.04.2017r. - spotkanie robocze dotyczące dożynek Gminno – Powiatowych w Runowie 

Krajeńskim (miejsce: gabinet Burmistrza) 

12.04.2017r. - uczestnictwo w akcji sadzenia lasu pn. „1000 drzew na minutę” (miejsce: 

Nadleśnictwo Lutówko) oraz udział w Walnym Zebraniu Członków Lokalnej Grupy 

Rybackiej „Nasza Krajna i Pałuki”. Tematyka to m.in. podjęto stosowne uchwały dotyczące 

sprawozdań finansowych za 2016 rok udzielono absolutorium Zarządowi oraz omówiono 

sprawy bieżące dotyczące konkursów na realizację zadań ujętych w strategii (miejsce: 

Przystań Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią). 

13.04.2017r. - udział w Śniadaniu Wielkanocnym z uczestnikami Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku (miejsce: Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku) 

14.04.2017r. - udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku (miejsce: siedziba 

ZGK w Więcborku) 

19.04.2017r. - udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego (miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka) tematy: - segregacja odpadów do Składowiska Odpadów Komunalnych  

w Bladowie, - możliwość zorganizowania opieki długoterminowej na terenie Powiatu 

Sępoleńskiego, - aktualny stan wprowadzania reformy oświatowej w szkołach gminnych  

i powiatowych. 

20.04.2017r. - podpisanie umowy na zadanie „Przebudowa drogi wewnętrznej wraz  

z budową sieci kanalizacji deszczowej na Osiedlu Piastowskim w Więcborku –  

ul. B. Krzywoustego”. Etap I: budowa sieci kanalizacji deszczowej grawitacyjnej. 

Wykonawca: WIMAR Sp. z o.o. z siedzibą w Koronowie (kwota realizacji 

zadania142.464,38zł) (od wykonania zadania, odstąpił ZGK Mrocza, który zaproponował 

kwotę wykonania zadania 90. 656,25zł). W tym samym dniu Burmistrz Więcborka wziął 

udział w promocji książki Ryszarda Kałaczyńskiego i Racheli Berkowskiej „Wytrwać  

w biegu” (miejsce: MGBP w Więcborku) 

21.04.2017r. - podpisanie umowy na zadanie „Przebudowa drogi wewnętrznej wraz  

z budową sieci kanalizacji deszczowej na Osiedlu Piastowskim w Więcborku –  
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ul. B. Krzywoustego”. Etap II: wykonanie nawierzchni  z kostki betonowej wraz z zatokami 

postojowymi, zjazdami i wejściami na posesje. Wykonawca: Zakład Sprzętowo-

Transportowy Czesław Pawłowski z siedzibą w Tucholi oraz udział w podsumowaniu XX 

Konkursu Piosenki Angielskiej (miejsce: sala widowiskowa MGOK w Więcborku). Konkurs 

zorganizowany przez Liceum Ogólnokształcące im. Janusza Korczaka w Więcborku 

23.04.2017r. - z-ca Burmistrza Pan Jacek Masztakowski uczestniczył w III Powiatowych 

Targach Ogrodniczo – Rolniczych w Sypniewie. 

24.04.2017r. URLOP WYPOCZYNKOWY 

25.04.2017r.- udział w łączonym posiedzeniu Komisji Budżetu /…/, Rolnictwa /…/ oraz 

Oświaty /…/ Rady Miejskiej w Więcborku (miejsce: salka narad Urzędu Miejskiego  

w Więcborku) oraz udział w spotkaniu z właścicielami ośrodków wypoczynkowych oraz 

gospodarstw agroturystycznych z terenu Gminy Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK 

w Więcborku) 

26.04.2017r. - udział w Gminnym Konkursie Recytatorskim uczniów szkół podstawowych 

klas 1-3 (miejsce: Szkoła Podstawowa w Zakrzewku) 

Radny Ryszard Kałaczyński podziękował Burmistrzowi za jego zaangażowanie  

w promowanie gminy Więcbork oraz jego książki w Sopocie. Ta forma promocji została 

bardzo pozytywne odebrana przez znajomych radnego oraz pozostałych uczestników 

obecnych na spotkaniu. Podziękował też Przewodniczącej RM i Wiceprzewodniczącej RM 

oraz Burmistrzowi za udział w spotkaniu autorskim zorganizowanym, w Miejsko-Gminnej 

Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

Przewodnicząca RM podziękowała w imieniu radnych i gości za sprezentowane im przez 

radnego egzemplarze książki. 

 

Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda pytał, czy w związku z zawieszeniem dwóch nauczycielek 

przedmiotowych / j. polski i matematyka/ w ZS w Sypniewie zatrudniono na ich miejsce 

jakieś osoby. Pytał również, czy w momencie przywrócenia do pracy zawieszonych  

w czynnościach nauczycieli, z zatrudnionymi na ich miejsce następuje rozwiązanie 

umowy.  

 

2. Radny Ryszard Kałczyński w związku z planowaną imprezą sportową tj. Mistrzostwami 

Polski Weteranów w Podnoszeniu Ciężarów proponował odświeżenie elewacji budynku  

w lasku miejskim deklarując przy tym swój aktywny udział i pomoc. Odnowiony budynek 

będzie się ładnie prezentował nie tylko podczas wspomnianych Mistrzostw ale będzie też 

ozdobą lasku w sezonie turystycznym, kiedy Więcbork odwiedzą turyści. 

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia 

naruszenia prawa w uchwale Nr XXX/227/17 Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka przedstawiła Wiceprzewodnicząca RM  

p. Anna Łańska. 
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Na sesji w dniu 29 marca 2017r. Rada Miejska w Więcborku rozpatrzyła skargę wniesioną 

przez mieszkańca Więcborka na Burmistrza Więcborka i podjęła w tej kwestii uchwałę.  

W dniu 10 kwietnia 2017r. do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynął wniosek od tego samego 

mieszkańca – wezwanie do usunięcia naruszenia prawa, które jego zdaniem nastąpiło  

w podjętej wcześniej uchwale poprzez poświadczenie nieprawdy. Wymienia różne fakty 

dotyczące dróg, ich ilości itd. Wnoszący powołał się w piśmie na art. 101 ustawy  

o samorządzie gminnym  wg którego cyt.:” każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie 

zostały naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie  

z zakresu administracji publicznej, może - po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia 

naruszenia - zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu administracyjnego.” Na posiedzeniu 

połączonych Komisji RM w dniu poprzedzającym sesję pozytywnie zaopiniowano projekt 

uchwały dotyczący udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.  

W projekcie  uchwały Komisja stwierdza, ze podniesione przez skarżącego zarzuty są 

bezzasadne.   

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 15 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 

Wstrzymała się od głosu   - 1 radna 

 

 

 

Ad.8 Sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork w zakresie realizacji funduszów 

sołeckich oraz aktywności kulturalnej w roku 2016 przedstawił pracownik Komórki 

Promocji UM w Więcborku p. Katarzyna Włodarczak. 

 

Informacja dotycząca kwestii finansowych stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego 

Protokołu / do wglądu w biurze RM orz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Powyższa informacja uzupełniona została o kwestie dotyczące sfery działalności 

kulturalnej Sołectw tj. działań kulturalnych w sołectwach oraz przedstawieniem 

sposobów rozgospodarowywania funduszu sołeckiego. 

 

Na samym wstępie podziękowano wszystkim sołtysom i radom sołeckim z gminy Więcbork 

za działalność oraz za wkład i zaangażowanie na rzecz rozwoju wsi, a co za tym idzie całej 

gminy Więcbork. 

Swoją służbę Sołtysi pełnią przede wszystkim społecznie, są reprezentantami swoich 

sąsiadów, rodziny, przyjaciół. Sołtysi są tym najmniejszym a jednocześnie niezbędnym 

ogniwem spajającym lokalną społeczność. 
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Dziękując za współpracę, za zaangażowanie, liczne inicjatywy na rzecz lokalnej społeczności, 

wyrażono nadziękuję  że współpraca nadal będzie układała się jak najlepiej i służyła gminie 

Więcbork. 

Ogółem z funduszy sołeckich wydano 113.083,05 zł na zakup materiałów do remontów dróg 

na terenie sołectw. Na ten cel z funduszy sołeckich przekazywana jest spora część kwoty 

przypadającej na dane sołectwo.. 

Utrzymanie terenów zielonych i estetyka wsi 30.881,50 zł 

Bardzo ważnym punktem w tym funduszu jest integracja lokalnej społeczności. Na różne 

imprezy jak dzień kobiet, dzień dziecka, festyny itp. Sołectwa wydały w sumie 50.692,15 zł. 

Wiemy, że na tego typu działania środków finansowych będzie zawsze mało dlatego bardzo 

nas cieszy ,iż pomimo ograniczonych możliwości finansowych Sołtysi i Rady Sołeckie 

potrafią tak dobrze rozdysponować środki, aby wystarczyło na wszystkie zadania. 

Plan budżetu gminy to kwota 338.700,60 gr z tych środków sołectwa wydały łącznie 

kwotę 336.340,039 gr co daje 93,30% wykonania planu budżetowego! 

Wszelkie działania wpływające na rzecz rozwoju obszarów wiejskich są bardzo ważne. 

Jeśli mówimy o imprezach kulturalnych i integracyjnych chciałabym przytoczyć 

najważniejsze z nich, które odbyły się na terenie sołectw w 2016 r. 

11 czerwca – Czarmuń „Impreza rekreacyjno – sportowa” 

- Runowo Krajeńskie „ Festyn integracyjny” 

-  Pęperzyn „ Festyn z okazji Dnia Matki i Dziecka” 

3 lipiec - Sypniewo „Sypniewska Parafiada” 

17 lipiec – Frydrychowo – „Turniej Sołectw” 

15 sierpnia – Witunia „367 Maraton” - współorganizator 

Sierpień – Wrzesień – odbyły się dożynki wiejskie 

11 Wrzesień – Dalkowo „Święto ziemniaka” 

W miesiącu grudniu i styczniu obchodzono Mikołajki i Gwiazdkę Sołecką oraz Wigilie 

Sołeckie.  

 

Przewodnicząca RM zwracając się do sołtysów powiedziała, że ich gospodarność należy 

podziwiać i naśladować. W Radzie Miejskiej jest trzech sołtysów i widać ich spore zacięcie  

w sprawach dotyczących  lokalnych środowisk. Radnym czasami tego właśnie zacięcia 

brakuje. Dobrze, ze są takie spotkania jak to dziś, Kiedy można się z sołtysami spotkać 

podziękować im, za ich zaangażowanie i wyrazić słowa uznania. 
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Burmistrz Więcborka przyłączając się do powyższego podkreślił, że bardzo ceni 

zaangażowanie sołtysów i podejmowane przez nich inicjatywy. Deklarował też, że o ile tylko 

Gmina będzie mogła sprostać wesprze Sołtysów w ich działaniach i planowanych 

przedsięwzięciach. Dziękował też za zrozumienie, współpracę i ilość środków, jakie sołtysi 

przeznaczają ze swoich budżetów na utrzymanie i poprawę stanu dróg gminnych. Przekazał 

również informację, którą pozyskał na spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych  

w Sępólnie Krajeńskim, a dotyczącą dróg powiatowych leżących na terenie gminy Więcbork. 

Drogi te po sezonie zimowym są w złym stanie, jest bardzo dużo przełomów dotyczy to m.in. 

odcinków dróg w Zakrzewku, Nowym Dworze, Zabartowie, Pęperzynie, Borzyszkowie  itd. 

Decyzje odnośnie dalszych działań Powiat podejmie na spotkaniu Zarządu w dniu 8 maja 

2017r. Natomiast ekipa, która oczyszcza pobocza kończy pracę na terenie gminy Sępólno 

Krajeńskie i w najbliższym czasie pojawi się przy drogach gminy Więcbork. 

 

Radny Jan Antczak w imieniu Przewodniczącej RM oraz całej Rady Miejskiej w Więcborku 

i wspólnie z nimi podziękował Sołtysom brawami za ich pracę. 

 

Radny Stanisław Posieczek jako Prezes OSP Sypniewo podziękował ościennym sołectwom, 

które wspomagają działalność tejże jednostki przekazując ze swoich funduszy środki na jej 

funkcjonowanie. 

 

Do podziękowań dołączył  się również radny Ryszard Kałaczyński za wspieranie go przez 

sołtysów, a w szczególności imprezy „366” maratonów i jej rocznicowych odpowiedników.  

 

Z kolei Sołtys Sołectwa Pęperzyn p. Stanisław Schwartz w imieniu wszystkich sołtysów  

 

Przewodnicząca RM zakończyła ten punkt obrad ogłaszając dwudziestominutową przerwę  

w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 9 Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2016 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2017 przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Dyrektor BOOS odniosła się w tym punkcie porządku obrad do interpelacji złożonej przez 

radnego Andrzeja Wendy w kontekście sytuacji w Zespole Szkół w Sypniewie. Wyjaśniła, że 

sprawa dotyczy dwóch postępowań dyscyplinarnych, które są obecnie w toku. Na czas 

nieobecności nauczyciela z jakiegokolwiek powodu musi być zapewnione zastępstwo. 

Dłuższa nieobecność nauczycieli skutkuje zatrudnieniem innego na zastępstwo. Jest to 

umowa typu terminowego, która wygasa w momencie powrotu osoby zastępowanej.  

 

Ad. 10 Informację dotycząca funkcjonowania „Programu Odpracowywania Zadłużenia  

z Tytułu Czynszów oraz innych opłat za Używanie Lokalu Komunalnego Gminy Więcbork” 

przedłożył Radzie Miejskiej Burmistrza Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 
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Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński z zadowoleniem i uznaniem dla Burmistrza Więcborka przyjął 

informację o realizacji Programu. Bardzo interesowało, go jak dłużnicy odpowiedzą na to 

„wyciągniecie reki” przez Gminę i jej propozycję odnośnie spłaty przez nich zaległości 

czynszowych. Z przedstawionych informacji wynika, że Program się sprawdził przyniósł 

oczekiwane efekty. Zdaniem radnego o ile to możliwe formę tą należałoby poszerzyć dać 

jeszcze większe możliwości zobowiązanym do spłaty długu. Dobrym kierunkiem byłoby 

objecie Programem gminnych wsi. Program z jednej strony spowoduje spadek zadłużenia,  

z drugiej zmobilizuje mieszkańców do systematycznego uiszczania opłat. 

  

Radny Andrzej Wenda również pozytywnie ocenił zmobilizowanie dłużników do spłaty 

zobowiązań i  wywiązywania się z obowiązku dokonywania systematycznych opłat. Pytał 

jednak, czy osoba uczestnicząca w Programie jest ubezpieczona na wypadek jakiegoś 

zdarzenia losowego w trakcie wykonywanych czynności.  

 

Jest podpisana odpowiednia umowa – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej na terenie 

gminy Więcbork na lata 2017-2018 omówił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Program Aktywności Lokalnej jest lokalnym programem pomocy społecznej, który w myśl 

obowiązujących przepisów prawa wdrażany jest przez radę gminy. Program Aktywności 

Lokalnej na terenie gminy Więcbork na lata 2017/2018 realizowany będzie w ramach 

projektu finansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014/2020. Program 

określa kierunki działań w zakresie aktywizacji lokalnej mieszkańców gminy Więcbork 

mające na celu poprawę sytuacji w tym zakresie. Zakłada różnorodne działania na rzecz 

aktywizacji społecznej, edukacyjnej i zawodowej oraz działania integrujące społeczność 

lokalną. Przewidywany okres realizacji Programu maj 2017r. – kwiecień 2018r. W Projekcie 

ma wziąć udział trzydzieści cztery osoby bezpośrednio jako uczestnicy plus otoczenie tych 

osób /ok. 100 osób/. 

 Działania – założenia: 

 24 osoby – skorzystają z grupowych warsztatów doradczych, oraz indywidualnego 

wsparcia prowadzonego przez doradcę zawodowego, 

 10 uczestników – skierowanych zostanie na szkolenia zawodowe, które zakończone 

zostaną otrzymaniem certyfikatu, 

 wszyscy uczestnicy wezmą udział w treningu kompetencji i umiejętności społecznych, 

  wszyscy uczestnicy skorzystają ze wsparcia trenera osobistego i specjalisty ds. 

wizerunku, 

 na terenie dwóch wsi z terenu gminy Więcbork zostanie rozwinięta działalność świetlic 

wiejskich /przynajmniej raz w tygodniu przez cztery godziny poprzez wsparcie 

animatorów, odbywać się będą głównie zajęcia dla dzieci z tychże sołectw/, 

 dla 34 osób plus ich otoczenia zaplanowano działania środowiskowe integrujące rodziny 

ze społecznością lokalną tj. m.in.: piknik integracyjny, spotkanie wigilijne, dwa 
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jednodniowe wyjazdy, osiem spotkań /ich zakres znany będzie po zrekrutowaniu 

uczestników i wskazaniu przez nich swoich potrzeb/ 

 Konic Projektu – spotkanie podsumowujące /konferencja, debata społeczna uczestników  

i zaproszonych gości/. 

Założenia: 

 10 uczestników odbędzie szkolenia zawodowe, które potwierdzone zostaną otrzymaniem 

certyfikatu, 

 minimum osiem osób powinno znaleźć zatrudnienie po realizacji tego Projektu. 

Wartość Projektu po negocjacjach 400.333,06 zł z czego 85% 340.278,61 zł pochodzić będzie 

ze środków UE, a 15% czyli ponad 60.000,00 zł stanowi wkład własny partnera tzn. MGOPS, 

który pochodzić będzie m.in. z zasiłków celowych będących w dyspozycji OPS-u. 

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

Ad.12-14 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2017/26 z dnia 24 kwietnia 2017 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 01095 o kwotę 611.848,95 zł z przeznaczeniem 

na zwrot części podatku akcyzowego zwartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego 

do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w 

sprawie jego zwrotu, poniesionych w tym zakresie przez gminy za pierwszy okres płatniczy 

2017 r. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w§4430, §4210, 

§4300, §4010, §4110 i §4120. 

2. Zwiększa się plan dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 104.546,00 zł z uwagi na 

otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy dotyczącej udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Więcbork”. Po stronie wydatków w planie finansowym w §4300 ujęta została 

kwota 149.352,00 zł, uwzględniająca 30% udział środków własnych Gminy w realizacji 

zadania. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80195 o kwotę 8.081,00 zł 

dokonano na podstawie umowy nr 69/M/2017 z dnia 13 marca 2017 r. dotyczącej 

dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

4. W rozdz. 60016 w §6630 wprowadza się plan finansowy w zakresie dochodów 

majątkowych w wysokości 61.750,00 zł z uwagi na planowaną realizację inwestycji pn. 

„Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej 

na dł. 650 m w obr. geod. Nowy Dwór (cz. dz. Nr 131/1) oraz przebudowa skrzyżowania 

drogi gminnej nr 020206c relacji Zakrzewek-Nowy Dwór-Zboże z drogą powiatową  
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nr 1129C w m. Nowy Dwór (dz. nr ew. 27 i 137) ”. Inwestycja ma być współfinansowana  

z dotacji celowej z samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Po stronie wydatków 

realizację przedmiotowej inwestycji ujęto w §6050 w wysokości 264.100,00 zł. 

5. W rozdz. 85219 w §0870 wprowadza się plan finansowy w zakresie dochodów 

majątkowych w związku ze sprzedażą zdemontowanego w Miejsko-Gminnym Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Więcborku pieca c.o. 

6. W rozdz. 80101 i 80110 dokonano zmian w zakresie planu finansowego dochodów 

pomiędzy §0690 a §0610 w związku ze zmianami w szczegółowej klasyfikacji dochodów 

wprowadzonymi Rozporządzeniem Ministra Rozwoju i Finansów z 22 grudnia 2016 r. 

zmieniające rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz. U. poz. 

poz. 2294). W wyniku zmian w klasyfikacji dochodów pojawił się §0610. 

7. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0690 o kwotę 1.700,00 zł (wpływ odpłatności za przygotowanie dokumentacji do 

sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców), 

- 75011§2360 o kwotę 5,00 zł oraz w 85502§2360 o kwotę 6.000,00 zł (dochody JST 

związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

- 90002§0910 o kwotę 600,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). Powodem zmian jest bądź wykonanie w/w 

dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego 

planu finansowego. 

8. W funduszu sołeckim Sołectwa Borzyszkowo na mocy uchwały nr 1/2017 zebrania 

wiejskiego z dnia 15.02.2017 r. wprowadza się następujące zmiany w planie finansowym 

wydatków: 

- w rozdz. 60014 §6300 wprowadza się plan finansowy w kwocie 3.000,00 zł celem 

udzielenia pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego w Sępólnie Kraj. na 

dofinansowanie wykonania dokumentacji technicznej dotyczącej budowy chodnika przy 

drodze powiatowej nr 1130C relacji Borzyszkowo – Rościmin w miejscowości Borzyszkowo, 

- w rozdz. 60016 w §4210 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 3.000,00 zł celem 

sfinansowania zadania opisanego powyżej, 

- w rozdz. 90015 w §6050 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 1.500,00 zł. Sołectwo 

rezygnuje z zakupu i montażu lampy solarnej, 

- w rozdz. 92109 w §4210 zwiększa się plan finansowy o kwotę 1.500,00 zł w celu zakupu 

materiałów do remontu świetlicy wiejskiej w Borzyszkowie w związku z koniecznością 

przeprowadzenia częściowego remontu podłogi. Dodatkowo, poza środkami z funduszu 

sołeckiego, budżet zadania zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł z uwagi oszacowany koszt 

zadania przekraczający możliwości finansowe sołectwa. 

9. W rozdz. 60016, oprócz zmian opisanych w pkt. 1 i 5, zmienia się sposób i kwotę realizacji 

zadania pn. „Przebudowa ul. Strzeleckiej wraz z kanalizacją deszczową w Więcborku”. 

Zwiększa się plan finansowy w §6010 o kwotę 330.000,00 zł w celu zwiększenia udziałów 

Gminy Więcbork w ZGK Sp. z o.o. w Więcborku z przeznaczeniem na sfinansowanie 

przedmiotowego zadania. Tym samym zmniejszony został plan w §6050 w wysokości 

350.000,00 zł w tym zadaniu. 

10.W rozdz. 71012 w §4300 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 2.000,00 zł w celu 

sfinansowania zakupu materiałów na zabezpieczenie kominów w ramach dokonanej 

ekspertyzy ornitologicznej w zadaniu inwestycyjnym pn. „Termomodernizacja Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku”. 

11.W dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt. 3 uzasadnienia, dokonano zmian w planach 

finansowych placówek oświatowych i Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w związku  

z bieżącym ich funkcjonowaniem. 
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12.W rozdz. 75702 w § 8110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 88.895,00 zł w związku  

z mniejszymi niż planowano wydatkami związanymi z obsługą długu publicznego. 

13.W rozdz. 85215§3110 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 44.806,00 zł. 

Liczba osób uprawnionych do otrzymywania dodatku mieszkaniowego jest w tym roku 

mniejsza niż zakładano, zatem i wartość wypłaconych świadczeń jest niższa. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 15 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego 

 

Projekt uchwały przygotowany został na podstawie uchwały nr 1/2017 zebrania wiejskiego 

Sołectwa Borzyszkowo z dnia 15.02.2017 r. dotyczącej zmian w funduszu sołeckim na 2017 

rok. Zgodnie z treścią uchwały środki dotychczas zaplanowane na zakup materiałów 

drogowych przeznaczone zostaną na dofinansowanie wykonania dokumentacji technicznej 

zgodnie z celem opisanym w §1 ust. 1 Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu – pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 15 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 

 

Projekt uchwały zakłada wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku wkładu pieniężnego na sfinansowanie zadania 

polegającego na przebudowie ul. Strzeleckiej wraz z kanalizacją deszczową w Więcborku. 

Podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną   

odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku nastąpi poprzez objęcie przez Gminę Więcbork 

330 (słownie: trzysta trzydzieści) nowych udziałów o wartości nominalnej 1.000,00 zł 

(słownie złotych: jeden tysiąc 00 /100) każdy, w zamian za wkład pieniężny w kwocie 

330.000,00 zł (słownie złotych: trzysta trzydzieści tysięcy00 /100). 
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Opinia połączonych Komisji Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu – pozytywna. 

 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.15  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ - odpowiedzi udzieliła powyżej Dyrektor BOOS  

w Więcborku 

 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 Kwestia odświeżenia elewacji siłowni w lasku miejskim zostanie rozważona i jeśli uda się 

wygospodarować dodatkowe środki to zadanie zostanie wykonane. Gminie Więcbork 

również zależy na tym, by przy okazji odbywających się  Mistrzostw Polski Weteranów  

w Podnoszeniu Ciężarów, budynek zaprezentował się jak najlepiej 

 

Ad. Wolne wnioski i informacje. 

 

W tym punkcie obrad Przewodnicząca RM przekazała informację o obchodach Święta  

3 Maja w Więcborku zachęcając radnych do obecności. Przypomniała też o upływającym  

z końcem kwietnia terminie do złożenia oświadczeń majątkowych przez radnych oraz 

zapoznała radnych z Oświadczeniem jakie wpłynęło z Rady Gminy Sośno, podjętym przez to 

gremium na sesji w dniu 30 marca 2017r. w sprawie proponowanych zmian w zakresie prawa 

wyborczego w wyborach samorządowych /zainteresowanych co do szczegółów 

Przewodnicząca odesłała do biura RM, gdzie pismo jest do wglądu/. Ponadto Przewodnicząca 

RM przypomniała o Zarządzeniu Burmistrza Więcborka dotyczącym zmiany nazw ulic  

w Więcborku i w Sypniewie i udziału społeczeństwa w tym procesie. Prosiła, by radni  

w swoich środowiskach rozpropagowali tą inicjatywę. 

 

Radny Stanisław Piłka wskazał, że pojawiło się kolejne pismo do mieszkańca Więcborka  

p. Z. M. w sprawie uruchomienia połączenia BUS pomiędzy Więcborkiem, a Borzyszkowem 

i po raz kolejny zwrócono się do Sołtysów o dokonanie rozeznania, jakie jest zainteresowanie 

mieszkańców tą formą komunikacji. Temat ten był już poruszany na forum zebrań wiejskich  

i mieszkańcy raczej nie są zainteresowani. W poprzednim wniosku zainteresowany 

wskazywał, że chciałby uruchomienia połączeń, by mógł odwiedzać rodziców na cmentarzu 

oraz rodzinę w Runowie Krajeńskim. Sposobem na rozwiązanie problemu mógłby być 

zdaniem radnego transport z MGOPS, który codziennie przyjeżdża z Więcborka do Runowa  

i Czarmunia po podopiecznego Środowiskowego Domu Samopomocy. Ten transport mógłby 

zabierać wnoszącego rano i zabierać, kiedy odwozi wyżej wymienionych do domów. 

Wnoszący jest osobą niepełnosprawną i taka forma pomocy z MGOPS byłaby jak najbardziej 

właściwa. 
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Radny Jan Antczak mówił, że temat był omawiany na zebraniu wiejskim sołectwa Runowo 

Krajeńskie i mieszkańcy w ogóle nie byli zainteresowani uruchamianiem połączenia BUS. 

Rozumie potrzebę osoby wnioskującej ale być może propozycja radnego Piłka byłaby 

możliwa do zrealizowania i ta opcja satysfakcjonowałaby też. p. Z. M. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady trzydziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


